
OR.0012.3.19.2022 
 P R O T O K Ó Ł  Nr 43/22 

 
ze zdalnego posiedzenia Komisji Prawa i Porządku Publicznego, 

odbytego w dniu 25 października 2022 r. 
 pod przewodnictwem Radosława Budy 

 
Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 
1. Buda Radosław        - przewodniczący  
2. Gęsiak Andrzej         
3. Grajnert Tomasz      
4. Poznerowicz Krzysztof          
5. Zarębska Maria         - zastępca przewodniczącego 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Joanna Skotnicka – Fiuk   – Zastępca Burmistrza Wielunia 
2. Magdalena Majkowska   – Sekretarz Miasta  
3. Magdalena Ignasiak   – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w 

Wieluniu 
 

Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Informacja o sporządzonych protokołach 39/22, 40/22, 41/22 z poprzednich posiedzeń Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia                
w celu powierzenia Gminie Wieluń realizacji zadania publicznego Gminy Wierzchlas w zakresie 
pomocy społecznej polegającej na objęciu mieszkańców Gminy Wierzchlas                                                        
z zaburzeniami psychicznymi opieką i usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom 
Samopomocy w Wieluniu, gm. Wieluń. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia                                                                
w celu powierzenia Gminie Wieluń realizacji zadania publicznego Gminy Biała w zakresie pomocy 
społecznej polegającej na objęciu mieszkańców Gminy Biała z zaburzeniami psychicznymi opieką i 
usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom Samopomocy  w Wieluniu, gm. Wieluń.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w celu 
powierzenia Gminie Wieluń realizacji zadania publicznego Gminy Pątnów w zakresie pomocy 
społecznej polegającej na objęciu mieszkańców Gminy Pątnów z zaburzeniami psychicznymi 
opieką i usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Wieluniu, gm. Wieluń. 

6. Zapoznanie się z informacją na temat usuwania azbestu na terenie Gminy Wieluń – stan na dzień 
30.09.2022 r.  

7. Zapoznanie się z informacją na temat realizacji projektów inwestycyjnych posiadanych przez 
Urząd Miejski w Wieluniu.  

8. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

9. Przegląd schronów oraz magazynów obrony cywilnej znajdujących się na terenie Gminy Wieluń. 

10. Zamknięcie posiedzenia. 
 

 
 
 
 
 
 



P u n k t  1 
 
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodniczący Radosław Buda dokonał otwarcia posiedzenia serdecznie witając wszystkich 
obecnych. Następnie stwierdził prawomocność obrad – na stan 7 członków komisji, obecnych: 5. 
Zaprezentował porządek obrad dzisiejszego posiedzenia. Zał. 2 
 
Uwag nie stwierdzono. Porządek został przyjęty bez zmian. 

 
P u n k t  2 

 
Informacja o sporządzonych protokołach 39/22, 40/22, 41/22 z poprzednich posiedzeń Komisji. 
 
Przewodniczący Radosław Buda poinformował, że protokół nr 39/22 został przesłany emailem 

do członków komisji. Zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do protokołu nr 39/22? Nikt się nie zgłosił. 

Protokół nr 39/22 został przyjęty bez uwag. 

Przewodniczący Radosław Buda poinformował, że protokół nr 40/22 został przesłany emailem 

do członków komisji. Zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do protokołu nr 40/22? Nikt się nie zgłosił. 

Protokół nr 40/22 został przyjęty bez uwag. 

Przewodniczący Radosław Buda poinformował, że protokół nr 41/22 został przesłany emailem 

do członków komisji. Zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do protokołu nr 41/22? Nikt się nie zgłosił. 

Protokół nr 41/22 został przyjęty bez uwag. 

P u n k t  3 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w celu 
powierzenia Gminie Wieluń realizacji zadania publicznego Gminy Wierzchlas w zakresie pomocy 
społecznej polegającej na objęciu mieszkańców Gminy Wierzchlas z zaburzeniami psychicznymi 
opieką i usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Wieluniu, gm. Wieluń.  
Zał 3 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś ma uwagi? Zapytał czy jest to nowatorski program, 
bo nigdy nie było takiego porozumienia. Czym jest spowodowane podjęcie takiej uchwały? 
 
Kierownik ŚDS w Wieluniu poinformowała, że taki program był już w roku 2021. Przyjmowani są 
podopieczni z ościennych gmin już od  1998 roku. Natomiast tą kwestie reguluje rozporządzenie 
z 2010 roku. W tej chwili mamy pod opieką 7 osób z 3 gmin. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał dlaczego przyjmowani są u nas? Nie mają takich miejsc 
w swoich gminach? 
 
Kierownik ŚDS w Wieluniu nie mają takich miejsc, a jak są to wolą dojeżdżać do nas. 
 
Przewodniczący Radosław Buda dodał, że w uzasadnieniu napisane jest, że Gmina żadnych kosztów 
nie będzie ponosić z tego tytułu. 
 
Kierownik ŚDS w Wieluniu potwierdziła, tą informację. Dodała: jesteśmy finansowani z budżetu 
województwa. 
 
Przewodniczący Radosław Buda czy transport też jest finansowany z województwa? 
 



Kierownik ŚDS w Wieluniu podopieczni dojeżdżają we własnym zakresie. My transportu 
nie posiadamy. 
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa dodał, że należy udać się do Środowiskowego Domu Pomocy 
i zobaczyć na miejscu wykonywaną pracę. 
 
Kierownik ŚDS w Wieluniu zaprosiła członków Komisji do Środowiskowego Domu Pomocy. 
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa niezależnie czy są tam dzieci z gminy Biała czy Wierzchlas to i tak 
Gmina Wieluń kosztów nie ponosi, a dobrze że taki ośrodek w Wieluniu funkcjonuje. 
 
Kierownik ŚDS w Wieluniu powinniśmy być dumni  z tego miejsca. Dobrze świadczy o Gminie, że ma 
taki ośrodek. 
 
Przewodniczący Radosław Buda czy w ośrodku przebywają dzieci z autyzmem? 
 
Kierownik ŚDS w Wieluniu tak i te osoby są dodatkowo finansowane na podstawie ustawy za życie. 
Mamy dotacje na każdego z podopiecznych. Dodam, jeżeli jest u nas 7 osób, a nie podpiszemy tych 
porozumień to nie otrzymamy 15 tys. zł miesięcznie., czyli 185 tys. zł rocznie. Dodam, że nigdy nie 
było zabierane miejsca dla osób z Gminy Wieluń na rzecz osób z gmin ościennych, bo nigdy nie było 
tyle chętnych z terenu Gminy Wieluń. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał ile łącznie będzie tych podopiecznych z Białej, Pątnowa 
i Wierzchlasa? 
 
Kierownik ŚDS w Wieluniu odpowiedziała: 7 podopiecznych. Oni już teraz są pod naszą opieką. Teraz 
my odnawiamy to porozumienie aby mogli dalej to kontynuować lub by nowe osoby mogły dołączyć 
do  Środowiskowego Domu Samopomocy. 
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa zapytał ile jest łącznie wszystkich podopiecznych? 
 
Kierownik ŚDS w Wieluniu łącznie 43 osoby. 
 
Przewodniczący Radosław Buda czy dla tych osób są zapewnione posiłki? 
 
Kierownik ŚDS w Wieluniu odpowiedziała: tak, głównie dzięki sponsorom. Dodała, że są typem ABCD 

– czyli przyjmujemy również ludzi starszych z otępieniem i Alzheimerem.  

Radny Tomasz Grajnert zapytał jaka jest maksymalna liczba miejsc w ośrodku? 

Kierownik ŚDS w Wieluniu 40 miejsc statutowo. Mogę natomiast przyjąć 20% więcej względem 

statutowej ilości czyli 8 osób, na tzw. zastępstwo. Jeśli jeden z podopiecznych opuszcza dom np. 

na 10 dni w miesiącu to mogę na to miejsce przyjąć osobę chętną. 

Radna Maria Zarębska zapytała  ile osób liczy kadra obsługująca? 

Kierownik ŚDS w Wieluniu w tej chwili, razem z administracją jest to 12 etatów. Są również niepełne 

etaty, bo jest zespół terapeutyczny liczący 10 osób. Musimy spełniać wskaźnik zatrudnienia, które 

reguluje nam rozporządzenie. 

Radny Krzysztof Poznerowicz zapytał jak zgłaszać podopiecznych do Środowiskowego Domu 

Samopomocy? 

Kierownik ŚDS w Wieluniu należy się zgłosić do nas. Wtedy rozpatrywana jest kwestia tego w jakim 

stanie/ jakim stadium choroby jest dana osoba. My nie świadczymy usług medycznych. 



Radny Krzysztof Poznerowicz złożone są 3 projekty uchwał dotyczące porozumień, na jakie okresy 
będą one zawierane? 
 
Kierownik ŚDS w Wieluniu Pątnów chciał zawrzeć porozumienie na 2 lata, natomiast Wierzchlas 
i Biała zadeklarowali okres 5 lat. 
 
Więcej uwag nie stwierdzono. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w celu powierzenia Gminie 
Wieluń realizacji zadania publicznego Gminy Wierzchlas w zakresie pomocy społecznej polegającej na 
objęciu mieszkańców Gminy Wierzchlas z zaburzeniami psychicznymi opieką i usługami świadczonymi 
przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Wieluniu, gm. Wieluń, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się 
od głosu? 
 
W głosowaniu wzięło udział 5 radnych. Członkowie komisji (przy 5 głosach „za”) pozytywnie 
zaopiniowali ww. projekt uchwały.  
Opinia nr 142/43/22 stanowi zał. nr 4. 
 

P u n k t  4 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia                                                                
w celu powierzenia Gminie Wieluń realizacji zadania publicznego Gminy Biała w zakresie pomocy 
społecznej polegającej na objęciu mieszkańców Gminy Biała z zaburzeniami psychicznymi opieką 
i usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom Samopomocy  w Wieluniu, gm. Wieluń zał. nr 5 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś ma uwagi? Nikt się nie zgłosił. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w celu powierzenia Gminie 
Wieluń realizacji zadania publicznego Gminy Biała w zakresie pomocy społecznej polegającej 
na objęciu mieszkańców Gminy Biała z zaburzeniami psychicznymi opieką i usługami świadczonymi 
przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Wieluniu, gm. Wieluń, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się 
od głosu? 
 
W głosowaniu wzięło udział 5 radnych. Członkowie komisji (przy 5 głosach „za”) pozytywnie 
zaopiniowali ww. projekt uchwały.  
Opinia nr 143/43/22 stanowi zał. nr 6. 
 

P u n k t  5 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w celu 
powierzenia Gminie Wieluń realizacji zadania publicznego Gminy Pątnów w zakresie pomocy 
społecznej polegającej na objęciu mieszkańców Gminy Pątnów z zaburzeniami psychicznymi opieką i 
usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Wieluniu, gm. Wieluń. zał. nr 7. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś ma uwagi? Nikt się nie zgłosił. 

 
Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w celu powierzenia Gminie 
Wieluń realizacji zadania publicznego Gminy Pątnów w zakresie pomocy społecznej polegającej na 
objęciu mieszkańców Gminy Pątnów z zaburzeniami psychicznymi opieką i usługami świadczonymi 



przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Wieluniu, gm. Wieluń, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się 
od głosu? 
 
W głosowaniu wzięło udział 5 radnych. Członkowie komisji (przy 5 głosach „za”) pozytywnie 
zaopiniowali ww. projekt uchwały.  
Opinia nr 144/43/22 stanowi zał. nr 8. 

 
P u n k t  6 

 
Zapoznanie się z informacją na temat usuwania azbestu na terenie Gminy Wieluń – stan na dzień 
30.09.2022 r. zał. nr 9. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, co było powodem nieotrzymania dotacji? 
 
Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka – Fiuk odpowiedziała:  już ponad 6 miesięcy czekamy 
na rozpatrzenie naszego wniosku , dlatego też zostało wysłane oficjalne pismo o wyjaśnienie sprawy. 
Otrzymaliśmy odpowiedź, że wniosek jest w trakcie rozpatrywania.  Podejrzewamy, że nie ma 
środków na to, a nasz wniosek przesyłany jest od jednego wydziału do drugiego. Mamy nadzieję, 
że to dofinansowanie zostanie nam przyznane. Obawiamy się, że środki które zostaną przyznane 
będą niewystarczające przy obecnej inflacji. Dopiero gdy otrzymamy dotację, będziemy robić 
rozeznanie jakie są aktualne kwoty za wywóz odpadów azbestowych. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał czy wnioskiem objęte są tylko  63 posesje? Czy jest więcej 
osób zainteresowanych usunięciem azbestu? 
 
Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka – Fiuk ludzie zdecydują się na oddanie tego azbestu, 
w momencie gdy sami już wymienili dach. Ludzie nie są w stanie zadeklarować usunięcia azbestu, 
w danym momencie, gdyż koszty wymiany dachu są duże, jakie musza ponieść. 
 
Przewodniczący Radosław Buda podsumowując to ludzie nie są zainteresowani kwestią usunięcia 
azbestu ze względów finansowych. 
 
Więcej uwag nie stwierdzono. 
Komisja informacje przyjęła. 

P u n k t  7 
 

Zapoznanie się z informacją na temat realizacji projektów inwestycyjnych posiadanych przez Urząd 
Miejski w Wieluniu. zał. Nr  10 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał czy ma ktoś pytania? 
 
Radny Tomasz Grajnert zapytał  czy przedstawione kosztorysy zostały zaktualizowane? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś aktualnie informacje do nas  spływają, 
natomiast do sesji ta informacja nie zostanie to zaktualizowana. 
 
Przewodniczący Radosław Buda czy do sesji uda się to przygotować? 
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa odpowiedział, że nie będzie przygotowana do sesji, gdyż nie chce 
niczego przeoczyć, aby przygotować tą informacje dobrze i wiarygodnie.  
 
Więcej uwag nie stwierdzono. 
Komisja informacje przyjęła. 



P u n k t  8 
 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał czy ma ktoś pytania? 
 
Radny Tomasz Grajnert w związku z tym, że wpłynął wniosek z klubu Przyjazna Gmina 
do przyszłorocznego budżetu 2023 a, jest tam m.in. zadanie projekt ulicy Granicznej między 
ul. 3 Maja a ul. J. Żubr, to  chciałem zawnioskować  i rozszerzyć w WPF żeby to było w latach 2023  - 
2025 jako projekt i przebudowa tej drogi.  
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa odpowiedział: żadne z nowych zadań nie będzie wprowadzone 
do budżetu na przyszły rok. Dlatego, że mamy tak duże inwestycje, które musimy zrealizować 
i na które będą za chwilę otwierane przetargi. Żadna nowa inwestycja nam się nie zmieści. 
Przy obecnym poziomie dochodów własnych (choćby w udziale Pit który jest dużo mniejszy niż 
powinien być) i inflacji która jest (oraz na najniższych wynagrodzeniach, kosztach energii, 
ogrzewania) nie jesteśmy w stanie wprowadzić żadnej nowej inwestycji. Chyba, że zrezygnujemy 
z przedłużenia ulicy Popiełuszki, budowy PSZOK to wtedy tak. Natomiast uważam, że te inwestycje 
trzeba zrobić, bo mamy na nie dotacje. Dlatego też żadna nowa inwestycja nie znajdzie się 
w przyszłorocznym budżecie. Jedynie co będzie to budowa I etapu kanalizacji w Masłowicach, 
ponieważ tam będziemy mieć umorzenie pożyczki i ją przekażemy na budowę kanalizacji. 
Będzie zachowany cykl, że kończymy kanalizacje w jednej miejscowości i budujemy w kolejnej, 
żeby te pożyczki spłacić. 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś proszę przeanalizować wykaz dokumentacji 
projektowych, którą mamy. Jeżeli chodzi o rzeczy kanalizacyjne to je sukcesywnie realizujemy. 
Zadań z gospodarki wodno-ściekowej niezrealizowanych jest stosunkowo najmniej. Zostały tam 
2 projekty do zrealizowania - czyli kanalizacja Masłowic i Jodłowca.  
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa te inwestycje musimy konsekwentnie robić. 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś  chcemy aby ta lista w przyszłym roku z tymi 
projektami była dłuższa. 
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa dodam, ze jeśli chodzi o dokumentację ulicy Granicznej to mamy 
problem, żeby GDDKiA uzgodniła dokumentację, a właściwie zjazd. Bez tego nie możemy złożyć 
dokumentacji oraz dostać pozwolenia na budowę.  
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś  istotne jest to, że nie mają zastrzeżeń 
do rozwiązań tylko w ciągu 8 miesięcy nie zajęli żadnego stanowiska. Wysyłaliśmy monit, a zasłaniają 
się tym, ze nie mają kadry, która byłaby w stanie ten temat załatwić. Od 8 miesięcy kompletna 
dokumentacja jest na uzgodnieniach w GDDKiA – odpowiedzi żadnej nie ma. 
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa na razie ważniejsze jest zrobienie odcinka ul. Granicznej od 3 Maja 
w kierunku ulicy Częstochowskiej niż między ul. 3 Maja, a ul. J. Żubr. 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś  uzupełniając wypowiedź to włączyliśmy 
wszystkie bloki tego skrzyżowania by tematu przebudowy tego skrzyżowania przy kolejnej realizacji 
(czyli w następną stronę) nie musieć procedować z GDDKiA. Jak to uda nam się zamknąć i kiedyś 
zrealizować to otwiera nam łatwiejszą drogę do zaprojektowania odcinka w drugą stronę, gdyż już nie 
będą konieczne uzgodnienia z GDDKiA. 
 



Radny Tomasz Grajnert  w tamtym roku zgłaszałem wymianę nawierzchni chodnika na osiedlu 
za szpitalem na ul. Jesionowej, czy w przyszłym roku będzie można liczyć na remont kolejnego 
odcinka? 
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa takie prace będą realizowane z bieżących środków. 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś działania będą polegać na odtworzeniu tego co 
jest, a nie budowie nowej drogi. 
 
Radny Tomasz Grajnert  w tym miejscu wystarczy tylko kwestia odtworzenia chodnika. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, kiedy nastąpi ponowne otwarcie basenu? 
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa 2 listopada zostanie otwarty ponownie. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy zna sytuacje finansową jaka ma miejsce w WKS 1957, 
o której piszą w lokalnych mediach? Czy ZOPOW skontroluje jak te środki są rozliczane? 
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa co roku wszystkie kluby sportowe, które otrzymują dotacje 
zarówno ze środków ZOPOW bądź środków alkoholowych, to do 15 grudnia każde z tych 
stowarzyszeń musi przedstawić nam sprawozdanie z tego wykonania. W tej chwili nie możemy 
odnosić się do spekulacji medialnych tylko musimy czekać na dokumenty, by móc je weryfikować. 
Dodam, że do tej pory wcześniejsze sprawozdania, które wykonywali działacze sportowi 
to sprawdzane są przez nas ale też często kontrolowane są przez Izbę Obrachunkową. 
W sprawozdaniu ujęte są m.in. wszystkie kolejki/mecze jakie grali oraz które zajęli miejsce w tabeli. 
Dodam jeszcze, że takie dotacje są przekazywane tylko dwa razy w roku. 
 
Radny Andrzej Gęsiak zgłosił problem Naczelnikowi Wydziału Rozwoju i Inwestycji z utwardzeniem 
drogi na ul. Farysia w Kurowie. 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś poinformował, że wie o tym fakcie, 
gdyż mieszkańcy ulicy zgłosili ten problem z drogą i jest to do skorygowania i wyrównania. 
 
Więcej uwag nie stwierdzono. 

P u n k t  9 
 

Przegląd schronów oraz magazynów obrony cywilnej znajdujących się na terenie Gminy Wieluń. 
 
Komisja udała się do schronu znajdującego się na terenie Gminy Wieluń na ulicy Wojska Polskiego  
oraz do magazyny obrony cywilnej znajdującego się przy ul. Okólnej. 
 

P u n k t  10 
 

Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Radosław Buda dokonał zamknięcia posiedzenia. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokołowała:                     Przewodniczący komisji 
Anna Wróbel                        Radosław Buda 
 


